
 

  

 

 

 

 

Avalikul väljapanekul ja avalikul arutelul laekunud ettepanekud ja nendega arvestamine 

Viimsi Valla arengustrateegia “Viimsi 2045” ja “Viimsi valla tegevuskava 2024 – 2028” 

koostamisel 

 

Peale esimest lugemist (15. augustil 2023) korraldas Viimsi Vallavalitsus arengukava ja 

eelarvestrateegia materjalide avalikustamise järgmiselt: 

1) avalik väljapanek toimus perioodil 16. august – 4. september 2023. a Viimsi valla 

veebilehel ja paberkandjal lugemiseks Viimsi Raamatukogus, aadressil Randvere tee 9, 

Haabneeme, Viimsi vald; 

2) ettepanekuid ja küsimusi sai esitada kuni 4. september 2023. a kella 17.00-ni kirjalikult 

Viimsi Vallavalitsusele aadressil Nelgi tee 1, Viimsi vald või e-posti aadressil: 

arengukava@viimsivv.ee. 

3) avalik arutelu toimus 6. septembril 2023.a Viimsi Raamatukogus kell 17.00. 

Lisaks tutvustati ja arutati eelnõu sisu valla noortega Viimsi Noortekeskuses 5. septembril ja 

Viimsi Seenioride Nõukojaga 19. septembril. 

Laekunud ettepanekutega arvestati alljärgnevalt: 

Arengustrateegia eelnõule laekunud 

muudatusettepanekud: 

Esitaja: Vastus: Avaliku arutelu käigus 

laekunud täpsustused 

3.2.1. Tegevussuund: Viimsi vald korraldab 
ühistransporti elanike ootusele vastavalt. 

Lk.16. 

… 
Koostöös riigi ja naaberomavalitsustega tuleb kaaluda 

uute ühistranspordiliikide (n. tramm, rong) kasutusele 

võtmist 
 

Muuta: 
„Koostöös riigi ja naaberomavalitsustega tuleb 

kaaluda innovatiivsete ühistranspordiliikide, nt. 

SKY-Way kasutuselevõtmist, samuti kaasaegse 

meretranspordilahenduse – isejuhtivad elektri 

praamid – rakendamist Miiduranna ja Tallinna 

sadamate vahel. Kõne alla tuleb ka trammiliini 

pikendamine Viimsisse ja Miiduranna-Maardu 

raudtee (osaline kasutamine ühendamaks Viimsit 

Rail Baltica Ülemiste terminaliga.“ 

 

Selgituseks – trammi ja rongi ei saa kuidagi liigitada 

uuteks ühistranspordiliikideks, seejuures ei näe ma 
peale Miiduranna- Maardu raudteetammi vaba 

koridori rööbastranspordi väljaehitamiseks. 

Mereühendus Miiduranna ja Tallinna vahel on täiesti 
reaalne võimalus, praami sõiduaja koos autode peale- 

ja mahalaadimisega võib minimeerida kuni 30 

minutini, mis on kindlasti väiksem aeg, kui tipptunnil 
bussi või autoga Tallinnasse jõudmiseks kulub. Ka 

hind ei tuleks üle mõistuse kõrge – suurusjärgus  5 

EUR autopilet (laeva investeering ja 
opereerimiskulud incl.). 

A. Erm Arvestatud. Sõnastust on 

muudetud. 
  

mailto:arengukava@viimsivv.ee
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Sellised mereühendused toimisid nt. Norras juba enne 

2017. aastat. 

Sotsiaalhoolekanne ja tervishoid 

Lk. 31. 

Parandada tuleb perearstiteenuse kättesaadavust, 
samuti on puudu puuetega inimeste hoolekandeks 

vajalikke teenuseid ja inimesed ootavad ka 

eriarstiteenuseid Viimsisse. Siin sõltuvad valdkonna 
plaanid riiklikest arengutest (nt Tallinna Haigla 

tuleviku osas), kuid kindlasti saab parandada 

koostööd Viimsis paiknevate tervishoiuasutustega. 
Vajadus on senisest enam pöörata tähelepanu 

inimeste vaimse tervise toetamisele, kuid ka selles 

valdkonnas on raske leida spetsialiste. 
 

Muuta. 
Parandada tuleb perearstiteenuse kättesaadavust, 

eriti keskusest kaugemates külades, eriti poolsaare 

idarannikul (Tammneeme, Muuga, Randvere, 

Metsakasti, Äigrumäe, Laiaküla), kus liikumine 

keskusesse on vaevaline. Inimesed ootavad ka 

eriarstiteenuseid Viimsisse. Siin sõltuvad 

valdkonna plaanid riiklikest arengutest (nt 

Tallinna Haigla tuleviku osas), kuid kindlasti saab 

parandada koostööd Viimsis paiknevate 

tervishoiuasutustega. 

Vajadus on senisest enam pöörata tähelepanu 

inimeste vaimse tervise toetamisele, kuid ka selles 

valdkonnas on raske leida spetsialiste. 

Laiendada tuleb puuetega inimeste hoolekandeks 

vajalikke teenuseid, sealhulgas rajada koostöös 

riigiga ja naabervaldadega Viimsi valda või 

mõnda naabervalda erihoolekandeteenuseid, sh. 

kogukonnas elamise teenust pakkuv 

hoolekandeasutus. 

 

Selgitus. 
Idarannikult Viimsi keskusesse bussiga arsti juures 

käimine võtab pool päeva. 

Kogukonnas elamise teenust ja ööpäevaringset 
erihoolekandeteenust Viimsis ega lähivaldades ei 

pakuta, kohtadest on puudus üle riigi – selline 

hoolekandeasutus lähipiirkonnas on hädavajalik! 

A. Erm Arvestatud osaliselt. 

Perearstiteenuse kättesaadavuse 

parandamiseks vaadatakse üle 
ühistranspordi ühendused ja 

ligipääsetavus. Samuti arenevad 

tehnoloogilised lahendused 
(kaugteel arstiga konsulteerimine 

jms), mis aitavad kaasa 

kättesaadavuse parandamiseks. 
Oleme töötanud selle nimel, et 

Viimsis alustaks uued perearstid, 

kuid nende asukohta vallas 
vallavalitsus piirata ei saa, sest 

perearst on eraettevõtja. 
Erihoolekandeteenuste osas on 

ettepanek arvestatud ja 

arengustrateegia sõnastus 

muudetud üldisemas sõnastuses. 
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Võttes aluseks Viimsi valla Arengustrateegia 2023-

2045 peatüki Kultuur ja sport (lk.28-30), 

Lk. 28. Vajadus on kultuuri- kui spordivaldkonda 

tulevikku kujundades mõelda ligipääsetavusele kõigi 
elanike perspektiivist ning et taristu ei kujuneks vaid 

suuremate keskuste ümbrusesse, 

Lk. 29. Spordivaldkonnas näib kasutamata potentsiaal 
veega seotud sporditegevuste arendamine, mis 

sobituks merele avatuse eesmärgiga. Sporditaristu 

arendamisel on vajalik kultuuri- ning planeerimise- ja 
kommunaalosakonna koostöö, et viimsilastele üle 

kogu poolsaare oleks tagatud head võimalused vabas 

õhus sportimiseks, 
Lk. 30. Et liikumis- ja spordiharrastusega oleks 

võimalik tegeleda paljudel, soovib Viimsi vald tagada 

mitmekülgsete vaba õhu spordirajatiste rajamise, 
esitan ettepaneku luua Pikaneeme ranna-alale 

lohe- ja purjelauasurfi harrastamiseks maa-alad 

nimetatud spordialade viljelemiseks.  
Palun arvestada ettepanekut ka Viimsi valla 

eelarvestrateegias 2024-2028, kui ka Viimsi valla 

tegevuskavas 2024-2028. 

Selgituseks. 

Eesti on mereriik ja meil on oma pikk ja kuulsusrikas 

purjetamise traditsioon. Lisaks tavapärastele 
purjetamise viisidele on Eestis alates 1970-ndatest 

harrastatud ka purjelaual purjetamist, ehk rahvakeeli 
surfamist ning alates 1992. aastat on Eesti 

purjelaudurid esindanud meid kõige enam hinnatud 

suurvõistlusel - olümpiamängudel. 2000-ndate 
keskpaigas hakkas maailmas levima uue spordialana 

äärmiselt vaatemänguline lohesurf, mille harrastajate 

hulk on kasvanud plahvatuslikult, sealhulgas Eestis. 
Lohesurf sobib igas vanuses ja väga erinevate 

füüsiliste võimetega inimestele, sealhulgas 

harrastavad seda erinevate raskusastmega 
liikumispuudega inimesed. Lohesurfi populaarsust ja 

potentsiaali iseloomustab hästi tõsiasi, et järgmistel 

olümpiamängudel on lohesurf (nii mehed, kui naised) 
esindatud Pariisi 2024.a. OM-l.  

Pikaneeme rand on täna de facto populaarne 

surfikoht. Tagasihoidliku investeeringu ning 

vallavalitsuse, surfarite ja kohalike elanike koostöö 

tulemusena on võimalik muuta see de jure 

surfikohaks, kus arvestakse kõigi asjassepuutuvate 
huvidega ja annaks Püünsile lisaväärtuse. Lisaks 

eelnevale toetaks see purjelaua- ja lohesurfi arengut 

ning toetaks tulevaste olümpialaste kasvulava. 
Siinse kirja allakirjutanu on meeleldi valmis jagama 

täiendavaid selgitusi ja täpsustama ettepanekut kõigi 

huvilistega. 

Lugupidamisega 

J. Alver Arvestatud osaliselt. 

Arengustrateegias sõnastatud 

Sellisel kujul ettepanek 

arengustrateegiasse ei sobi. 
Sõnastust on muudetud ning 

tõstetud esile lohesurfi, kui üht 

merelist tegevust, mille 
harrastamine Viimsit rikastab. 

 

Pikaneeme ranna osas vajab 
lahendus põhjalikumat analüüsi ja 

kokkulepet kogukonnaga. Selle 

otsimisega tegelevad aktiivselt ka 

valla ametnikud. 

Ettepanek vastab 

arengustrateegias seatud 

eesmärkidele ning toetab 

sihtide saavutamist. 
Püünsi külaseltsi juhatuse 

liige M. Talsi võttis sõna 

ettepanekut toetava 
seisukohaga ning rõhutas, 

et lohesurfi harrastajad ja 

küla kogukond mõlemad 
võidaksid ranna-ala 

korrastamisest ning 

saaksid seal teineteist 
segamata oma tegevusi 

läbi viia. 

Saadan ühe ettepaneku, mis puudutab „Viimsi valla 

arengustrateegia aastani 2045“ lk 12 algatatud mõtet 

moodustada Eesti esimene parkvald. 
Tutvusin hoolega Eesti looduskaitse seadusega 

(kehtivaga) ja seal ei ole ühtegi viidet vastavale 

institutsioonile looduskaitses nagu  parkvald, vaid 
põhjalikult mõtestatakse lahti rahvuspargi mõiste  

§ 26 ja sellega seonduv. 

Lähtudes Looduskaitseseaduse   §-9 lg 2, mis 

sätestab, et „Loodusobjekti kohaliku kaitse alla 

võtmise menetlemise algatab ja viib läbi kohalik 

omavalitsus.„ (jõustus 01.05.2013, teen ettepaneku 

nimetus  parkvald asendada seaduses sätestatud 

nimetusega „rahvuspark“ ja edaspidi rääkida 

„Viimsi munitsipaal rahvuspargi“ 

moodustamisest. 

Siinkohal tahan kiita inimest tänu kelle üle 

kümneaastasele jõupingutusele, tema hindamatule  
kogemuste ja teadmiste pagasile jöudis eelkäsitletud 

põhimõtteline küsimus kõrgetasemelise foorumi ette, 

V. Saluste Selgitame. Parkvald on uus, aga 

sisulisem ja täpsem mõiste. 

Parkvald on rohelise 
asumimustriga omavalitsus, kus 

asustatud alad põimuvad metsade, 

kaitsealade ja parkidega, mis 
moodustavad enamiku 

omavalitsuse pindalast. 

Ettepanekust lähtuval kujul 

kohalikku rahvusparki Eesti 

õigusruum ei võimalda. 
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kus see on leidnud ka  kajastamist. 

Parimate soovide ja lugupidamisega 

   

Tegevuskava eelnõule laekunud 

muudatusettepanekud: 

Esitaja:     

Tabel lk. 3  

SIHT: Terved ja hoitud inimesed ning tugevad ja 
turvalised kogukonnad 

 

1.2 Iga inimene saab kogu elukaare jooksul temale 
arenguks ja toimetulekuks vajalikku tuge ja hoolt 

1.2.1 Viimsi vald toetab 

inimeste iseseisvat 
hakkamasaamist 

 

Ettepanek 3. 
Kogukonnapõhised toetatud eluasemed (teenusmajad 

eakatele ja erivajadusega inimestele) - 2026 

 
Muuta 

Kogukonnapõhised toetatud eluasemed 

(teenusmajad eakatele ja erivajadusega 

inimestele), kui see ei osutu otstarbekaks, taotleda 

koostöös naabervaldadega vahendite 

ümbersuunamist kogukonnas elamise teenust 

(ööpäevaringset) pakkuva erihoolekandekeskuse 

ehitamiseks – 2026 

 
Selgitus 

Ei ole veel teada omaosaluse %, mõned naabervallad 

ei soovi seda teenust – ehk on võimalik kasutada riigi 
vahendeid riikliku teenuse osutamiseks abivajajatele 

kodule lähemal, kui see praegu võimalik on, 

seejuures on see teenus üle riigi raskesti kättesaadav, 

A. Erm Selgitame. Tegevuskava 

muutmine toimub igal aastal. 
Hetkel oleme lähtunud sellest 

tegevusest, aga kui otstarbekaks 

peaks osutuma mõni teine tegevus, 
mis sama eesmärki kannab, siis 

saab selle sisse viia järgmiste 

aastate tegevuskavadega. 
Tegevuskava formaat ei näe ette 

alternatiivide sõnastamist. 

  

Kogukonnas elamise teenus (ööpäevaringne) – 

erihoolekandeteenuse kavandamine koostöös riigiga – 

2028 
Muuta tähtaega 

2026 

 
Selgitus. 

Kavandatud võiks olla ikka juba 2026, olgu 

ehitamisega kuidas on. 

A. Erm Selgitame. 

Riikliku hoolekandereformiga on 

erihoolekande teenused tulemas 
KOV tasandile. Kui riik annab 

teenuseid üle, peavad sellega koos 

tulema ka vahendid, mille osas on 
hetkel palju ebaselgust. Teema on 

arutlusel olnud koostöös 

naaberomavalitsustega, aga hetkel 
puudub piisav selgus, et 

kavandada varasemat tegevust. 
Kui reformiga seonduvad rolli 

muutused on toimunud, on 

võimalik ka täpsemalt planeerida 

edasisi tegevusi. 

  



 

Viimsi Valla arengustrateegia “Viimsi 2045” ja “Viimsi valla tegevuskava 2024 – 2028” koostamisel laekunud 
ettepanekud 

5 

Terved ja hoitud inimesed ning tugevad ja turvalised 

kogukonnad 

1.1. Multifunktsionaalne pallimängude väljak Ida-

Viimsis (Laiakülas) 

K. Kägu Selgitame. Täpsem analüüs ja 

plaan on alles väljatöötamisel. 

Hetkel oskame öelda, et 

esmajärjekorras on tõenäoliselt 
Äigrumäe, Muuga, Metsakasti 

piirkond, kuhu alates 2025. aastast 

rajada tervisespordirajatisi 

(välijõusaale või palliväljakuid). 

Ettepaneku esitaja tõstis 

esile, et pallimängude 

väljak ei pea tingimata 

tulema Laiakülla, vaid see 
võib tulla ka Muugale või 

Äigrumäele, sest praegu 

pole kogu sealses 

piirkonnas midagi.  

1.4. Valvekaamerad igasse küla/aleviku sissesõitu.  K. Kägu Selgitame. Valvekaamerad on üks 
võimalik meede turvalise ruumi 

tagamisel, aga seejuures tuleb 

põhjalikult kaaluda eraisikute 
privaatsuse riive ja turvalisuse 

tasakaalu. Senine hinnang 

elukeskkonna turvalisusele ei ole 
andnud alust igale asula 

sissesõidule valvekaamerate 

paigaldamist ja ulatuslikke 

kinnistel televisioonisüsteemidel 

(CCTV) põhinevate lahenduste 

rakendamist. 

  

Jätkusuutlik elukorraldus 

3.1.2. Elanikkonna jäätmemajandusalane 

koolituskampaania. 

K. Kägu Arvestatud. Tegevuskava 

täiendatud vastavalt. 
  

Õppevideod kogukondade kanalitesse: kasutades 

kohalikke eeskujusid nn argises perekonnaelus ja 

jah juhendmaterjal paberkandjal kõigile postkasti 

(Viimsi Teataja tagakaas)  

K. Kägu Arvestatud osaliselt. Õppevideo 
produtseerimine valla enda poolt 

ei ole otstarbekas. Otsime 

võimalusi parandada riiklike 
teavituskampaniate 

võimendamiseks ja levitamiseks. 

Valmistame omaltpoolt ette 
Viimsi eripäradega arvestavaid 

juhendmaterjale (nt jäätmete 

sorteerimise, veekasutuse vms 
kohta) ning nende elanikeni 

toimetamisel kaalume kindlasti ka 

välja pakutud Viimsi Teataja 

tagakaane kasutamise lahendust. 

  

3.2.2. 

Altmetsa tee jalgratta- ja jalgtee ehitus (lõigul 

Muuga tee kuni Käära tee)  

K. Kägu Selgitame. Hetkel ei ole antud 

lõigul kergliiklustee ehitust 

planeeritud. Ettepanekut 
kaalutakse Viimsi valla 

teedevõrgu arengukava (TEAK) 

uuendamise käigus. 

  

Laiaküla tee jalgratta- ja jalgtee ehitus koos 

sõidutee renoveerimise ja märgistustöödega (30 

ala, ülekäigurada, teeääred)  

K. Kägu Selgitame. Hetkel ei ole antud 

lõigul kergliiklustee ehitust 
planeeritud. Ettepanekut 

kaalutakse Viimsi valla 
teedevõrgu arengukava (TEAK) 

uuendamise käigus. 

  

Tarkuse- loovuse- ja innovatsioonikeskus 

-Digitaalsed infotahvlid (iseteenindusstendid) 

külale. 

Tahvlid, mis haaraksid ja koondaksid kogukonda 

vahelduva operatiivse infoga ning oleksid kaugemas 

tulevikus iseteeninduspunktid (ka kriisiabi punktid 
varugeneraatoritega). Sisuliselt väliekraan liidetud 

küla administratsiooni sisuhaldusega. Piloodi korras 

võiks Laiaküla, ..., mõni saar olla esimene testija, 
digitahvlitele, mis sisuliselt kaasajastaks kogukonna 

juhtimist ja kaasamist. See tegevus võiks olla toetatud 

ka Euroopa mõnest sotsiaal- või regionaalfondist 

K. Kägu Selgitame. Tegemist on huvitava 

ettepanekuga, mis vajab 

põhjalikumat analüüsi. Hetkel 
eelarvestrateegias ja tegevuskavas 

sellega arvestada ei saa, aga 

uurime lähemalt teiste 
omavalitsuste kogemust (näiteks 

Paides) ja sellest lähtuvalt 

kavandame edasised tegevused. 

  



 

Viimsi Valla arengustrateegia “Viimsi 2045” ja “Viimsi valla tegevuskava 2024 – 2028” koostamisel laekunud 
ettepanekud 

6 

Mitmekülgsed õppimis- ja arenguvõimalused 

4.1.1 Digiõppe ja digikooli platvorm 

Kas see "digikool" sisuliselt võiks tähendada, et meil 

on iga põhikooli klassi osas valmis digitaalne 
õppekavale vastav raamõpitee, mida igale õppurile 

vaid kohandada ja seejärel juhendada/monitoorida 

oleks vaja? Iga kooli panus ehk jagatud õppeainete 
vastutus ja seejärel õigused kasutada igale 

aineõpetajale.    

K. Kägu Selgitame. Digikoolina mõtestame 

koolide väga head varustatust IT 

tehnoloogiliste vahenditega sh 

ühistöö keskkonnad MS toodete 
baasil (nn digiõppe platvorm). 

Samuti tagame hea väljaõppe ja 

vajaliku toe õpetajatele ja 
õppijatele. Koolidel on kasutada 

piisav e- õppekeskkondade valik, 

mis vastavad riiklikule 

õppekavale.  

  

4.1.1 Kas tõesti kõik koolid (või oli mõeldud Viimsi 
koolid võrreldes teistega) oleks omanäolise 

õppekavaga või pigem ikka asukohapõhise loogikaga 

nagu praegu. Mõtlen, et muidu on väga tore kui 
kõigis oleks omanäolisus aga õppekavalt peaks 

väljund siiski sama (ühtlustatud olema), sest vanemad 

ei saa ju valida kooli kui on asukohapõhine 
määramine. Seaks asjatu surve ja pinge soovitud 

kooli "omanäoliselt sobivale õppekavale" saada, juhul 

kui see pole just asukohalt lähim nagu senine 

kodukooli loogika on olnud.  

K. Kägu Selgitame. Üldhariduskoolid 
koostavad koolide õppekavad 

lähtudes põhikooli riiklikust 

õppekavast. Iga kool saab vaba 
tunniressursi raames, mis on 

piiratud ja sõltub kooliastmest, 

oma kooli õppekava kujundada 
lähtudes kohalikust eripärast, 

hoolekogude nõuannetest ja 

koolile eraldatud ressurssidest. 
Igal valla elanikul on tagatud 

võrdselt hea haridus kõikides valla 

koolides, kuna koolide õppekavad 
lähtuvad kõik riiklikult 

kokkulepitud nõuetest. Igal koolil 

on võimalik kooli õppekavas suure 
pildiga võrreldes väikeseid erisusi 

pakkuda, näiteks on Viimsi kool 

alustanud V-Tech õppeainega 

alates algklassidest.  

Ettepaneku esitaja tõstis 
esile, et Viimsi koolid 

võiksid teha rohkem 

koostööd ja kujundada 
ühist omanäolist 

õppekava valla üleselt. 

See võimaldaks saada 
kõigil valla elanikel 

sõltumata elukohast 

võrdselt head haridust 
ning samas eristuda 

positiivselt teistest 

koolidest. 

 

 

 

Avalikul väljapanekul laekunud ettepanekud: 

      

Kommunaal ja rannaalade hooldamine (sh Pikaneeme 

rand) 

J. Alver Selgitame. Valla avaliku ruumi 

hooldamine toimub vastavalt 
Viimsi valla heakorra ja haljastuse 

arengukavas 2018-2028 

planeeritule. Rannaalade 
hooldamisel arvestatakse erinevate 

asjaoludega, muuhulgas võetakse 

arvesse ka elurikkuse säilitamist. 
Pikaneeme osas vajab lahendus 

põhjalikumat analüüsi ja 

kokkulepet kogukonnaga. Selle 
otsimisega tegelevad aktiivselt ka 

valla ametnikud. 

Ettepaneku eesmärk on 

sõnastatud laiemana, aga 
ennekõike on silmas 

peetud siiski lohesurfi 

harrastajatele sobivat ala 

Pikaneeme rannas) 

Keskväljaku rajamine koos "kuulsuste tahvliga" A. Freiberg Selgitame: Viimsi keskusala 

terviklik ruumiloome ja peatänava 

kavandamine on plaanis 

üldplaneeringu raames. 

Ettepaneku eesmärk on 

Viimsile füüsilise 

keskväljaku loomine. 
Ühtlasi võiks seal 

paikneda mälestus- või 

autahvel Viimsi 

silmapaistvatele elanikele. 
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Prangli veepuhastusjaam ja reoveepuhastussüsteem J. Koni Selgitame. Prangli veevarustuse ja 

reovee puhastuse vajadustele 

otsitakse lahendusi pidevalt, 

muuhulgas EL ja riiklike fondide 
toel. Hetkel ei ole lahenduste osas 

piisavat selgust, et oleks võimalik 

planeerida tegevuskava tegevust 
ning selleks eraldada 

eelarvestrateegia raames 

vahendeid. 

  

Wakepargi rajamine (n. Püünsi kooli tagusesse 

piirkonda) 

L. Loopere Selgitame. Wakeparke rajatakse 
reeglina olemasolevatele 

veekogudele (näiteks 

karjääridesse, järvede, jõgede 
peale jne), mitte metsa 

märgaladele. Püünsi kooli taha 

tehisjärvistu loomine vajaks 
põhjalikku keskkonnamõju 

hindamist ning töö mahult ning 

iseloomult ei ole see esialgsel 

hinnangul perspektiivikas. 

Ettepaneku tegijate jaoks 
ei olnud oluline asukoht, 

kuivõrd sellise võimaluse 

tekkimine. Püünsi kooli 
taga asuvas metsas pidi 

paiknema märgala, kuhu 

vesi niikuinii koguneb. 
Sealt tuleks umbes 1,5m 

pinnast välja kaevata ning 

siis saaks sinna rajada 

wakepargi. Ühe 

võimaliku asukohana 

kõlas ka Vehema tee 
äärne veehoidla, aga kuna 

see asub tihedalt asustatud 

paigas, siis kogukonna 
vastuseisuga arvestades 

sellist asukohta ei 

planeerita. 

Viimsi disc-golfi raja lõpuleviimine J. Koni Selgitame. Planeerime tegevusi 

discgolfi raja kasutamisest tingitud 
negatiivsete keskkonnamõjude 

leevendamiseks. Selle hulka 

kuulub paljudele rajalõikudele 
multšikatte ning osaliselt ka 

laudtee rajamine, puudele 

täiendavate tüvekaitsmete ning 

suunaviitade paigaldamine. 

Viimsi discgolfi rada on 

oma pooliku staatuse tõttu 
Eesti 100 parima raja 

hulgas, aga võiks olla top 

5, kui sealsed tööd algselt 
kavandatult lõpetada, 

metsaalune korrastada 

jne. 

        

Noortega kohtumiselt laekunud ettepanekud:       

Rohkem läbimõeldud bussigraafikud ja rohkem 

busse. 

  Selgitame. 2025. aastaks 
planeeritud liikuvusuuringu 

läbiviimise ning transpordi ja 

liikuvuskorralduse arengukava 
(TRAK) uuendamise raames 

peaks selguma ka võimalused 

pakkuda mugavamat ning 

teadmistepõhisemat ühistransporti. 

  

Vähendada elumajade ehitamist metsade ja põldude 

asemel/ Et metsad ja pargid jääksid alles 

  Selgitame. Ettepanek on kooskõlas 

arengustrateegia sihtide ja 
esmärkide ning tegevuskavas 

kavandatud tegevustega. 
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Rohkem ühiseid parke ja istumiskohti   Selgitame. Tegevuskavas on 2027. 

aasta tähtajaga tegevus "Avalike 

teede ääres on vähemalt 300 pinki. 

Eesmärgiks tagada 
istumisvõimalus iga 500m tagant". 

See väljendub ulatuslikus uute 

pinkide paigaldamises, seega 
avalikku ruumi saab pinke tänasest 

oluliselt rohkem. Samuti on 

tegevuskavas mitme (vähemalt 5) 

pargi rajamine. 

  

Rohkem vabaaja tegevusi / Viimsi jõulupuu   Selgitame: Viimsi keskusala 

terviklik ruumiloome ja peatänava 

kavandamine on plaanis 
üldplaneeringu raames. Selle 

käigus peaks tekkima ka keskne 

koht, kuhu saab rajada talvel 
jõulumaa koos kuuse ja muu selle 

juurde kuuluvaga. 

Jõulupuu kõlas ühe 

konkreetse näitena, mis 

aitaks tuua inimesi ka 
talvel kokku vaba aega 

veetma. 

Avalikud joogivee kraanid   Selgitame. Hetkel on takistuseks 
Viimsi Vee vastasseis avalikus 

ruumis joogikohtade loomisele. 

  

Koolidesse rohkem (pädevaid) psühholooge   Selgitame. Vald juba pakub 
tugiteenuseid vt. valla kodulehelt. 

Koolides on ametikohad täidetud 

kvalifikatsioonile vastavate 
spetsialistidega. Kui 

koolipsühholoogist mingil 

põhjusel ei piisa, saab pöörduda 
valla sots. osakonna kaudu 

teenusele.  

  

Rohkem valikulisi kursuseid koolidesse   Selgitame. Valikuliste kursuste 

maht riiklikus õppekavas 7.-9. 

klassis on kokku 4 õppetundi 
nädalas 3 aasta vältel, st umbes 1 

nädalatund õppeaasta vältel. 

Koolide õppekavad sätestavad 

valikkursusi nt loovtööde alused, 

ettevõtlus jne. Valikkursuste 
suuremat mahtu ei luba õppijate 

nädalakoormuse riiklikult 

sätestatud piirangud. 
Valikkursuste asemel on õpilasel 

võimalus osaleda huvihariduses, 

milleks on vallas väga 

mitmekesised võimalused.  

  

Rohkem ja suuremaid koole   Selgitame. Oleme mõistnud, et 

lapsed vajavad üha enam 

eraldumisvõimalusi ja 
mitmekesisemaid vahetunni 

veetmise võimalusi. Soodustame 

õpilaste liikumist, kõik koolid 
pakuvad aktiivseid õuevahetunde 

ning ühinetud on liikuma kutsuva 

kooli liikumisega.  

Kõlama jäi tunnetatud 

ruumipuudus. 
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Tagada kõigi turvalisus   Arvestatud. Islandi ennetusmudeli 

rakendamine abivajava lapse 

varajaseks märkamiseks. Samuti 

oli tegevuskavas ka varem pideva 
tegevusena sõnastatud "Taastava 

õiguse meetme rakendamine 

kogukonnas". Taastav õigus on 
paljulubav viis konfliktide ja 

õigusrikkumiste käsitlemiseks, 

võimaldades tekkinud kahju 
heastada, kaasates ja  tervendades 

mõjutatud osalisi ning luues 

turvalise keskkonna. 
Tegevuskavasse on lisatud pideva 

tegevusena „Ennetusprogrammide 

laiem kasutuselevõtt Viimsis“. 

Ennekõike peeti silmas 

ennetustegevusi, mille 

abil oleks võimalik 

vältida hätta sattunud 
lapsi. Seejuures kõlas 

olulisena ka hädasolijate 

märkamine ning julgus ja 

oskus sekkuda. 

 

 


